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Vælg et element. Sagsbehandler: 

Vælg et element.  Mette Rytter Christensen 

   
  Dato: 10-12-2019 

  Sagsnr.: xx 

 

 

 

Der indkaldes til studierådsmøde tirsdag d. 10. december, kl. 10.00-11.30 med efterfølgende 

frokost kl. 11.30-12.00. 

Sted: Møderum 106, Fibigerstræde 13 

Indkaldt til mødet: Studienævnsformænd, næstformænd og områdeleder. 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra møde d. 23. oktober 2019 (Bilag) 

3) Orientering fra Viceinstitutlederen 

4) Diskussion af nye formater for specialer 

5) Status på klyngevejledning 

6) Mødeplan 2020 (Bilag) 

7) Studiemiljø og Studiemiljøgruppen i Sydhavnen (fast punkt) 

- Orientering af indmeldinger om ønsker til studiemiljø  

8) Eventuelt 

Deltagere: 

Institut for Sociologi og Socialt Arbejde   

Lene Tølbøll, Viceinstitutleder  OK 

Mette Rytter Christensen, Afdelingsleder uddannelser OK 

  

Socialrådgiveruddannelsen  

Maria Appel Nissen, Studienævnsformand  OK 

Barbara Eysturoy, Næstformand Afbud 

  

Sociologi  

Jakob Skjøtt-Larsen, Studienævnsformand OK 

Niklas Antonisen, Næstformand OK – kommer kl. 11 

  

Kandidatuddannelsen i Socialt Arbejde  

Maja Lundemark Andersen, Studienævnsformand OK 

Ingen Næstformand i Studienævnet  

Referat  og sagsfremstilling til Studierådsmøde Institut for Sociologi og Socialt Arbejde 

den 10. december 2019 
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Kandidatuddannelsen i Kriminologi  

Annette Olesen, Studienævnsformand Afbud (10/12-19) 

Charlotte Reinholt Ipsen, observatør Afbud 

  

Studienævn for Masteruddannelser  

Betina Jacobsen, Studienævnsformand MBU Afbud 

Ingen Næstformand i Studienævnet  

  

Erasmus mondus / Nordisk masterudd.  

Lars Uggerhøj Afbud 

  

Områdeleder Jette WInther Afbud 

 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 

 
Det indstilles, at dagsorden godkendes. 

Referat 

Godkendt. 

Maja har tidligere sendt en mail til Lene omkring udsendelses af mails og modtagelse af mails – er 
de til orientering eller skal de behandles og hvem gør hvad? Kan Lene gennemgå de mange mails 
inden videre behandling i Studienævnene? Lene samler op på problematikken.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Lene samler op på problematikken omkring mails. 

 

Punkt 2: Godkendelse af referat 

 
Referat af Studierådsmøde d. 23. oktober 2019 

 

 
Det indstilles, at referatet fra Studierådsmødet godkendes. 

Referat 

Godkendt.  

 

 

Indstilling 

Bilag 

Indstilling 



 

 

 

3 
 

Punkt 3: Orientering fra Viceinstitutlederen 

 
Orientering fra Viceinstitutlederen vedr.:  

 Opsamling, PBL læringsmål 

 Kort status på budget 2020 og regnskab 2019 

 Ressourcefordeling, E20. 
 

 
Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

Opsamling, PBL læringsmål 
Tilbagemelding ift. studieordninger. Flere studieordninger er kommet retur med kommentarer fra 
Studieservice/Studielegalitet og kommentarer fra Prodekan Malene Gram. KSA studieordning skal 
gennemgås igen ift. nye valgfag. Der er generelle kommentarer til alle studieordninger. 
 
Kort status på budget 2020 og regnskab 2019 
Budget 2020 er godkendt og de stillinger der har været ønsket er kommet med i budgettet. Budget 2020 er 
godkendt med et underskud på 6 millioner. Det forventes at komme ud af regnskab 2019 med et accepteret 
resultat. 
 
Ressourcefordeling, E20 
Der er sendt blanket ud til alle VIP ift. indmelding af timer til efterår 2020. Den nye procedure og skemaerne 
skal tilpasses ift. arbejdsgang og opsamling i sekretariatet. 
Maja har nogle ændringer til KSA timerekvisitionsskemaet og har givet sekretariatet besked. Lene tager 
kontakt til sekretariatet ift. ændringerne. 
 
Kort status på situationen på fællesadministrationen 
 

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Lene samler op med Studielegalitet ift. nye studieordninger og opsamling af studerende på gamle 
studieordninger og individuelle studieplaner. 

Lene kontakter sekretariatet ift. KSA ændringer i timerekvisitionsskema. 

 

Punkt 4: Diskussion af nye formater for specialer  

 
Studienævnet for Kriminologi har drøftet at give de studerende mulighed for at vælge at aflevere specialet i 
artikelform i stedet for den klassiske aflevering i projektrapportformat. Det giver anledning til en drøftelse af 
fordele og ulemper i Studierådet, ligesom det er relevant at diskutere, om det skal være en mulighed på 
andre kandidatuddannelser. Det er, så vidt vides, ikke et format, der anvendes på andre SAMF-uddannelser 
på AAU, om end flere studienævnsformænd havde erfaring med andre formidlingsformater fra virket som 
censor. På kandidatuddannelsen i Politik & Administration barsler man med ideen om, at man kan aflevere i 
notatformat. 

Sagsfremstilling 

Indstilling 

Sagsfremstilling 
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Studienævnsformænd bedes overveje fordele og ulemper, eventuelt i samarbejde med enkelte undervisere 
og medlemmer af studienævnene.  
 

 
Det indstilles, at studierådet drøfter fordele, ulemper og udbredelsen af andre formater for specialet end den 

klassiske projektrapport. 

Referat 

KSA: Maja har vendt indstillingen i lærergruppen/studienævn. Uddannelsen skal forbedre deres 
projekter ift. det analytiske, og derfor er projekter i artikelform ikke aktuelt. De studerende på KSA 
er ikke klædt på til at lave en formidlingsopgave. Det kræver, at man giver de studerende nye 
værktøjer om formidling. Måske kan der udbydes et valgfag på tværs af KSA, Sociologi og 
Kriminologi om formidling. Det vil ikke give mening at inddrage formidling i specialet på KSA, men 
at udbyde formidling på tværs af uddannelserne vil være en fin kombination. 
 
Sociologi: Jakob foreslår, at det skal været et valg og frivilligt for de studerende. Artikelform kan 
være en udfordring for de studerende og kræver noget mere af dem. Artikelform lever dog ikke op 
til kravene i et speciale, så der skal være nogle ekstra krav til en artikelform ift. teori, 
videnskabsteori mm. 
 
Der kan blive nogle udfordringer med et artikelformat ift. brug af eksterne censorer. 
 
Lene: Det kan overvejes, om specialenormer både kan indeholde vejledning om formidling og om 
det faglige indhold i specialet. 
 
Niclas: Alle job kræver formidling i en eller anden form, og det efterspørges af arbejdsmarked. Det 
vil være et godt værktøj og en god kvalifikation at få med fra uddannelsen. Det kan måske placeres 
på BA Sociologi, 6. semester. 
 
Lene: Fremadrettet skal der indskrives digitalisering i alle studieordninger. Her kan værktøjer som 
giver formidlingskompetencer tænkes ind i undervisningen eller øvelser.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Lene giver en tilbagemelding til Kriminologi vedr. punktet og samler op på en evt. fælles løsning om formidling.   

 

Punkt 5: Status på Klyngevejledning   

 
Der er på et Akademisk Rådsmøde blevet spurgt til, hvordan arbejdet fra den nedsatte arbejdsgruppe om 

klyngevejledning er blevet anvendt i studienævnene, idet de studerende ikke har oplevet, at studienævnene 

ikke har arbejdet med det efterfølgende. På den baggrund ønskes en status på klyngevejledning fra 

uddannelserne, ligesom det giver anledning til at drøfte erfaringer om, hvorvidt det vurderes at have haft den 

ønskede effekt ift. effektivisering. 

Indstilling 

Sagsfremstilling 
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Det indstilles, at Studierådet drøfter klyngevejledning. 

 

Referat 

Kort runde på uddannelserne om brug af klyngevejledning, og om de har brugt/diskuteret skriv fra 
Fakultetet vedr. forslag til klyngevejledning. 
 
Status KSA: Klyngevejledning på 1. og 2. semester samt specialesemestret. 
 
Status Sociologi: Klyngevejledning på 2. og 5. semester og specialeforberedende kursus. Skriv fra 
Fakultetet har været drøftet på et Studienævnsmøde. 
 
Status Socialrådgiveruddannelsen: Klyngevejledning på forskellige semestre bl.a. 1. semester og 
3. semester. 
 
Kriminologi var ikke præsenteret på mødet, men har tidligere brugt klyngevejledning.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Ingen. 

 

Punkt 6: Mødeplan 2020 

 

Mødeplan 2020 

 
Mødeplanen for 2020 er ændret fra månedlige møder til 3 møder om foråret og 2 møder om efteråret samt et 

seminar i august. Møderne vil blive indkaldt via Outlook. 

 
Det indstilles, at Studierådet godkender mødeplanen 2020. 

 

Referat 

Mødeplanen er godkendt. 

Der kommer nye næstformænd i Studienævnene fra 1. februar. Der er valgt studerende ind i alle 
studienævn.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Mette indkalder alle møderne i Outlook. 

Indstilling 

Bilag 

Sagsfremstilling 

Indstilling 
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Punkt 7: Studiemiljø og Studiemiljøgruppen i Sydhavnen (fast punkt) 

- Orientering af indmeldinger om ønsker til Studiemiljø 

 

Studiemiljø generelt: 

Torsdag d. 26. marts 2020 afholder AAU’s Studiemiljøråd en studiemiljødag på Campus Aalborg 

fra kl. 14.30. Lene har bedt sekretariatet holde tidspunktet undervisningsfri. 

Orientering af indmeldinger om ønske til Studiemiljø: 

Fristen for indmeldinger til CAS om studiemiljøforbedringer er mandag den 9. december. Lene vil 

orientere om det, der er blevet meldt ind. 

 
Det indstilles, at Studierådet drøfter eventuelle udfordringer i studiemiljøet og tager orientering om indmeldte 

ønsker til efterretning.  

 

Referat 

Der afholdes Studiemiljødag i marts. Lene har opfordret uddannelserne til af holde undervisningsfri. 

 

Lene har indmeldt følgende ønsker om studiemiljøforbedringer til Fakultetet: 
Opdateringer af aulaer og nicher i alle bygninger (Møbler, strøm og lys) 
Indeklima i grupperum 
Studerende klager over afstand mellem bord og stole i auditorier (er tidligere sendt til CAS) 
Generel opdatering af grupperum i Campus Aalborg 
Sydhavnen: Vandautomat 
Sydhavnen: Modernisering af 3 stk. grupperum 
 
Nicklas tilføjede følgende utilfredshed fra de studerende på Sociologiuddannelsen: 
Der er ikke plads til alle studerende til forelæsningerne i auditorierne på 1. semester, Sociologi 
Der efterlyses opdaterede informationstavler i bygningerne med kort, sekretariater, kopirum mm 
Der mangler info. om grupperums størrelser ift. hvor små eller store de er (der findes 2, 3 og 4 fags 
grupperum) 
Det er blevet en tendens til, at de studerende skal overpræstere på sociologiuddannelsen. Niklas 
foreslår, at det måske kan blive mere åbent at snakke om. Der er ikke umiddelbart en løsning på 
problemet. Måske tutorerne kan tage det op i et intro.forløb på uddannelserne. 
 
Jakob ift. opsamling af semesterevalueringerne: De studerende mangler grupperum 

Maja ift. opsamling af semesterevalueringerne: Der mangler kvalitet i grupperummene. De 
studerende savner nogle sociale aktiviteter på uddannelsen, og dem som deltager i de sociale 
aktiviteter er frustreret over, at deres medstuderende ikke deltager eller savner det sociale på 
uddannelsen.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Studiemiljødagen skal i Moodle på alle uddannelser. Lene tjekker op med studiesekretærer 

Sagsfremstilling 

Indstilling 
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Punkt 8: Eventuelt 

 
 

Referat 

Jakob foreslår, at der laves en Task Force gruppe vedr. indsamling og håndteringen af 
timerekvisitioner.  

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline) 

Lene samler op på kritikpunktet ift. deadlines og årshjul vedr. timerekvisitioner. 

 

Sagsfremstilling 


